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Voorzitter,  

 

Toen ik vorige week met mijn dochtertje van één buiten speelde op een grasveld in 

Zoetermeer, kwam er een meisje van een jaar of 8 bij ons zitten. Ze vroeg of ze mee mocht 

spelen met ons. Natuurlijk mocht dat. Maar terwijl wij rustig wat in het gras zaten, begon zij 

ineens voor mijn neus bijen dood te trappen.  

 

Ik was geschokt. Niet alleen omdat het doden van insecten zonder reden iets heel raars heeft, 

maar ook omdat het bijen waren en het meisje blijkbaar geen idee had wat bijen doen. Ze zijn 

zeldzaam en maken honing, er heerst bijensterfte, het zijn nuttige diertjes. Althans, zo had ik 

geleerd in de werkstukken die ik altijd graag over bijen maakte op school.  

 

Ik vroeg haar of zij wist dat bijen maar 1 keer kunnen steken. Dat ze honing maken. Dat ze 

heel nuttig zijn voor de natuur. Ze keek me aan of ik niet goed bij mijn hoofd was. Bijen 

moesten gewoon dood, net als wespen en de rest.  

 

Ik dacht meteen: onze bezuiniging op de natuur- en milieueducatie! Daar gaan we dus! Hele 

generaties kinderen groeien door onze schuld nu op met het idee dat je bijen gewoon kunt 

doodtrappen. Tuurlijk, maar  één meisje van 8, maar toch.  

 

Voorzitter,  

 

Vandaag en volgende week bespreken wij als raad met elkaar de voorstellen die het college 

ons doet voor het aankomende jaar. Als gemeenteraad gaan wij namelijk over het geld en 

kunnen wij besluiten wat we wel en niet gaan doen. Als raad zijn wij dus de baas, het college 

doet ons slechts voorstellen over waar het geld naartoe gaat.  

 

De Perspectiefnota is goed leesbaar dit jaar, maar wat jammer dan weer dat alles zo vaag 

blijft. Plannen worden niet uitgewerkt of toegelicht. We willen bij de top 3 horen op het 

gebied van armoedebestrijding! Dat klinkt ons als muziek in de oren, maar waar de plannen 

dan staan is ons een raadsel. Gaat er dan in 2016 geen kind meer met honger naar school? Wat 

is dat precies, wat zijn de doelen van het college? 

 

Ook een kreet als: “het college werkt hard aan de biodiversiteit”, slaat natuurlijk nergens op 

als je dat niet onderbouwt. Ook van de financiële keuzen die gemaakt worden, vinden wij wat. 

Wij vinden namelijk dat die keuzes anders gemaakt zouden moeten worden. Zo vindt 

GroenLinks dat er bijna lachwekkend weinig geïnvesteerd wordt in duurzaamheid en natuur 

in Zoetermeer.  

 

Over duurzaamheid dienen wij dan ook drie moties in (Duurzaamheidsrace, Daken voor 

zonnepanelen en Duurzaam inkopen) om dat resultaat een beetje op te krikken. Investeren in 

duurzaamheid, is investeren in de toekomst en het wordt hoog tijd dat Zoetermeer mee gaat 

doen.  

 



Maar de grootste wijziging in de plannen van het college gaan wat ons betreft deze keer over 

de natuur. Zoals ik in het begin al vertelde over het meisje dat geen idee meer heeft wat natuur 

betekent, maken wij ons daar grote zorgen over.  

 

En ook grote mensen hebben baat bij meer natuur: uit onderzoek van wetenschapsjournalist 

Mark Mieras blijkt dat natuur bijdraagt aan een goede gezondheid en minder stress, vooral 

voor mensen die opgroeien en leven in een stad.  

 

En dat niet alleen GroenLinks natuur belangrijk vindt, blijkt wel uit de Omnibus-enquete, de 

grootste enquete onder inwoners in Zoetermeer. Stadsnatuur in en om de stad is voor bijna 

100% van de inwoners belangrijk! En dat zien wij nou helemaal niet terug in deze 

Perspectiefnota.  

 

Voorzitter,  

 

Daarom komen wij met een motie voor een stevige Groene Impuls voor Zoetermeer. Het 

voorstel bevat zeven deelvoorstellen, waaronder een kwaliteitsimpuls in de natuurgebieden 

van 50 hectare, stoppen met overbodig kappen van bomen en groen, meer ecologisch 

bermbeheer, geen bezuinigingen op Natuur- en Milieueducatie of kinderboerderijen. Onze 

financieel specialist in de fractie, heeft ook een uitgebreide financiële dekking erbij gemaakt, 

die ik hier nu niet al te ruim zal toelichten hier omdat het dan te technisch wordt (...). 

 

Maar om toch iets over de dekking te zeggen: wij menen dat de investering in de natuur, door 

de voorgestelde maatregelen zichzelf uiteindelijk terugverdient. Bijvoorbeeld doordat onnodig 

beheer en onderhoud geschrapt wordt. En de baten op de langere termijn zijn nog veel groter, 

meer gezondheid, minder stress en uiteindelijke betere economische prestaties. Allemaal 

zaken die uiteindelijk een positief effect hebben op de gemeentebegroting. 

 

Wij hebben deze Groene Impuls-motie reeds rondgestuurd aan alle fracties en zijn bijzonder 

geïnteresseerd in hun reactie op ons voorstel.  

 

En uiteraard hoort bij een groene stad, geen gif als RoundUp meer. Het is ongelooflijk dat 

deze gemeente dit spul nog steeds gebruikt voor sportvelden. Wij roepen met onze motie dan 

ook op om hier onmidellijk mee stoppen en kunnen geen enkele reden bedenken waarom de 

gemeente niet zou stoppen met het gebruik van kankerverwekkend gif binnen de 

gemeentegrenzen. Graag een reactie van de wethouder.  

 

Zorg 

Voorzitter,  

Naast groen, vinden wij ook andere zaken uiteraard van groot belang in onze stad. Zoals zorg, 

armoede en onderwijs. Zo vinden wij, en dat zei ik ook al bij het Resultatendebat dat 

meevallers in de zorg terug naar de zorg moeten. En dat het college de ontwikkelingen in de 

zorg op de voet moet volgen, zeker in zo’n eerste jaar waarin alles anders is bent u dat 

verplicht aan uw inwoners.  

 

Participatie 
 

Ook bewonersparticipatie moet concreter en meer gestimuleerd worden en daarom hebben wij 

een motie voorbereid over het beschikbaar stellen van ruimtes, die bijvoorbeeld te koop staan, 



in te richten met wijkbewoners om daarin activiteiten te organiseren. Daarnaast hebben wij 

Samenspraak toegepast op een van onze eigen punten, namelijk groen en mensen in 

Zoetermeer gevraagd om hun Groenste Idee aan ons op te sturen. Er zijn 14 uistekende ideeen 

ingestuurd, maar wij gaan voor die over stadslandbouw van de familie Roeleveld: meer groen, 

meer stadslandbouw, minder armoede. Beter kan niet. We dienen hiervoor een motie in en we 

hopen dat het college dit initiatief zal oppakken en verder uitwerken. Daarnaast ondersteunen 

wij van harte het idee van de Kinderburgemeester. De motie van de PvdA op dat punt dienen 

wij dan ook mede in.  

Werk 

Dat we bijna uit de economische crisis zijn, is mooi, maar voor veel mensen moet dat nog 

gaan blijken. De werkloosheid is nog steeds groot. Daarom komen wij met een motie over 

vrouwen met een afstand tot de arbeidsmarkt van een zeer veelbelovend project van Women 

Inc.  

Voorziter, ik rond af.  

Meer groen, meer duurzaamheid en aan de slag met armoede. Dat is waar GroenLinks - in het 

kort - voor gaat in 2016. Zodat iedereen een kans krijgt in Zoetermeer en bestaanszekerheid 

heeft. Zodat Zoetermeerders weer optimaal kunnen genieten van hun natuur. En zodat dat 

meisje van 8 straks gewoon weet wat een bij doet en wat natuur is. En ze dat niet op een 

achternamiddag heeft moeten leren van een fractievoorzitter van GroenLinks die toevallig 

langs liep met haar dochtertje.  

 
 


